
ZADVOR
Osrednje proslave 30. oblet-

nice osvoboditve, ki so jo or-
ganizirali Počitniška zveza Slo-
venije, mladina in borci NOV
ter povezali s srečanjem počit-
ničarjev iz vse Slovenije, se je v
nedeljo, 20. aprila, na Bazi 20
udeležila tudi partizanska po-
hodna enota Molniška četa iz
Zadvora. V četi so bili fantje in
dekleta v vojaških uniformah in
z rdečimi ruticami okrog vratu.
Na čelu vseh pa je plapolala za-
stava borcev II. grupe odredov,
ki je v četni posesti. Na Bazi 20
je bil organiziran lep kulturni
program. Najprej je zapel pevski
zbor transportnega podjetja
,,Gorjanci" iz Straže pri Novem
mestu, zatem je prevzel besedo ,
tovariš Strniša, predsednik KO
ZB NOV Dolenjske Toplice, za
njim je pel šolski pevski zbor
OŠ Maršal Tito iz Domžal, nato
pa je z recitalom nastopila dra-
matska skupina iz Žužemberka,
na koncu pa je težke boje v
roški ofenzivi orisal narodni
heroj Avbelj iz Domžal. Mol-
niška četa je ves čas držala špa-
lir in za vsakim nastopajočim
vzklikala trikratni ,,zdravo",
kar je celemu programu dalo še
večji in lepši ton. Z mladimi
partizani sta odšla na Bazo 20
tudi dva partizana, ki sta mla-
dim marsikaj povedala o bojih
in o Bazi 20. Srečanje je bilo
zelo poučno in lepo doživetje.

Konec aprila so bili v kra-
jevni skupnosti Zadvor zbori

delovnih Ijudi in občanov. Na
njih so občani obravnavali fi-
nančni program krajevne skup-
nosti zaleto 1975. Na dnevnem
redu pa je bilo še: pobratenje
KS Zadvor s KS Ponikva na
Kozjanskem, perspektivni načrt
razvoja turistične dejavnosti in
volitve delegatov v krajevno
konferenco SZDL. Poleg pred-
laganih točk dnevnega reda pa
so prišli na dan še drugi pro-
blemi. Tako so v Dobrunjah
predlagali, naj se pošlje ostro
protestno pismo upravi inšpek-
cijskih služb v Ljubljani in ob-
činski skupščini Ljubljana Mo-
ste-Polje o načinu izkoriščanja
gramoznice GP Obnova ob Li-
tijski cesti in o zasipanju te gra-
moznice z neprimernim in za
zdravje škodljivim materialom.
Praksa, pa tudi opravljene ana-
lize talne vode kažejo, da se s
talnico mešajo razna olja, nafta
in druge škodljive snovi, ki
utegnejo povzročiti okužbo
pitne vode in prek nje okužbo
prebivalcev Dobrunj, ki imajo
še vedno vodnjake, iz katerih
črpajo talno vodo za vsako-
dnevno rabo. Problematično pa
je tudi onesnaževanje Litijske
ceste. Pri izpeljevanju tovornih
vozil iz gramoznice ob Litijski
cesti vozila nanašajo na cesto
tudi velike količine blata, kar
povzroča nesnago, zapiranje
odtokov meteornih voda in se-
veda tudi spolzkost ceetišča. S
protestnim pismom naj bi do-
segli upoštevanje higienskih raz-
mer, v katerih žive prebivalci
Dobrunj.

Razen tega so občani na zbo-
rih delovnih ljudi in občanov
upravičeno tarnali nad slabim
električnim tokom. Naselja
Šentpavel, Podmolnik, Pod-
lipoglav, Češnjice, Zagradišče in
Sadinja vas imajo tako slab tok,
da odpovedujejo gospodinjski
aparati, stroji in drugo, kar jim
- poleg slabega toka - po-
vzroča še dodatne težave: kvar-
jenje aparatov in strojev. Izbrali
so člane odborov, ki naj bi
sprožili akcijo za odpravo teh
težav. ^

Dela pri gradnji osnovne šole
Sostro lepo napredujejo. Gra-
ditelji šo z gradbenimi deli že
dosegli streho in šola počasi
dobiva svoje končne obrise. Če
bodo šla dela tako dobro naprej
kot doslej, zares lahko pričaku-
jemo, da bo šola zgrajena do
dogovorjenega roka.

V prejšnjem mesecu je bila
dvorana v zadružnem domu vi-
deti kot skladišče materiala.
Zdaj pa je nekaj čisto drugega.
Krajevna skupnost, mladina in
upravni odbor so zbrali 12 mi-
lijonov starih dinarjev za ob-
novo dvorane. S pomočjo mla-
dine in drugih in z razpoložlji-
vimi sredstvi smo uspeli v dvo-
rani zamenjati svetlobna telesa,
prebeliti vrhnji del s stropom,
galerijo in spodnji del pa se de-
lavci obložili s tapisonom. Pre-
pleskana so tudi vsa vrata, za-
menjane so okenske zavese,
tako da je zdaj dvorana znotraj
zelo lepa. Posebno prednost pa
ji daje centralno ogrevanje. Zal
je zmanjkalo denarja za popra-
vilo tal in odra. Skrajni čas pa
je tudi, da bi nabavili nove
mize; zdaj si pomagamo s sta-
rimi, prekritimi s prti turistič-
nega društva. Zdaj je čas, da
najdemo še nadaljnja sredstva
za dokončno ureditev dvorane,
tako da bi bil nekaj časa mir,
dvorana pa prijetna za vse. Če
bo dovolj dabre volje in pridnih
rok, upamo, da bomo premagali
še zadnje težave. Seveda pa po-
trebujemo tudi družbeno po-
moč. ^

V aprilu smo imeli v krajevni
skupnosti Zadvor prvi dve pre-
davanji za vse obveznike sploš-
nega ljudskega odpora. Name-
njeni sta bili 850 prebivalcem.
Udeležba je bila zelo dobra, saj
je bil osip minimalen. Teme so
bile skrbno izbrane in za pre-
bivalce izredno zanimive. Ča-
kata pa nas še dve taki preda-
vanji, ki naj vključita nadaljnjih
850 prebivalcev. Pričakovali

smo več težav, kot jih je bilo,
predvsem glede obveznikov.
Marsikdo si je to obveznost po
svoje tolmačil in se predavanja
ni udeležil, misleč da je upra-
vičen, toda upravičenih razlo-
gov je zelo malo (izvzeti so le
pripadniki JLA in milice ter di-
jaki in študenti, ki imajo ta
predmet v svojih šolah). Pa tudi
mimo tega ni moč iti, če je kdo
hudo bolan ali celo v bolnišnici.
Upamo, da bo tudi na bodočih
dveh predavanjih vse v najlep-
šem redu. ^ t

Zdaj pa še tako težko priča-
kovana resnica za vse tiste, ki bi
želeli graditi hišice v Sadinji
vasi. Precej širokemu krogu
občanov v naši občini je najbrž
že znano, da je krajevna skup-
nost v preteklih letih dala po-
budo, naj bo na njenem pod-
ročju odprt neki zazidalni oko-
liš, na katerem bi vsaj domačini
lahko gradili legalno glede na
to, da pri nas zelo cvete črna
gradnja. Pobudo KS Zadvor je
občinska skupščina pod vod-
stvom takiatnega' predsednika
tovariša Mačka upoštevala in
sprejela. Za začetek je naiočila
svetu KS, naj zbere vsaj 20. in-
teresentov, ki bi želeli graditi. V
,,Naši skupnosti" je bil objav-
ljen razpis in prijavilo se je prek
50 interesentov. Seveda je bilo
sprejeto omenjeno število pri-
jav. Na podlagi tega je dala ob-
činska skupščina izdelati za-
zidalni načrt MS-223 na zaseb-
nem zemljišču v trikotniku med
cestama proti Podlipoglavu in
Češnjicam. Kraj je v lepem za-
vetju in tudi drugi pogoji mu
dajejo prednost. Zal paje teren
delno močvirnat, je pa stvar
rešljiva z drenažnokanalizacijo.
Glede na to, da je bilo treba
poleg načrta za 38 lokacij sta-
novanjskih hišic izdelati tudi
načrte za osušitev, kanalizacijo,
opremo za elektriko iii vodo,-
zraven pa še urejati odkup za-
sebnega zemljišča, so bile izde-
lane 3 variante stroškov oprem-
ljanja' zemljišča. Stroški pa so
precej veliki (v primerjavi z
gradnjo na mestnem zefnljišču
nič večji). Predsednik komu-
nalno-urbanistične komisije pri
KS Zadvoi" inž. J. Novak je v
petek, 7. marca, sklical na po-
svet vse interesente za gradnjo
in prizadete lastnike zemljišč.
Na posvet je prišlo 25 občanov,
a največ lastnikov zemljišč.
Vsak interesent — graditelj pa je
prejel tudi izračune komunalne
opreme zemljišča v treh varian-
tah. To je bilo menda poglavitni
vzrok, da so se interesenti ustra-
šili stroškov in na posvet niso
prišli tako številno, kot bi to
moralo biti. Na posvetu so prišli
navzoči do zaključka, da bi se
dalo v okviru zadruge in z oseb-
nim delom ter drugimi pri-
spevki znižati stroške za ko-
munalno opremljanje zemljišč
skoraj do polovice. Za zdajni
jasno, kako bo naprej. Navzoči
so sestavili iniciativni odbor, ki
naj bi še enkrat proučil cene in
z njimi prišel na dan. Povedati
moramo, da je imela KS Zadvor
dober namen in je svoje obvez-
nostj opravila; prav tako tudi
občinska skupščina. Če zdaj
interesenti tega ne bodo upo-
števali, menda to rie pomeni, da
bo potrebno vse napore vreči v
koš! 0 tem naj bi v bodoče
razmišljali predvsem tisti, ki bi
radigradili! ALOJZ KASTELIC


